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Geacht bestuur, 

De gemeente Edam-Volendam ontving een brief van advocatenkantoor . namens 
'Stichting Nederland Wordt Beter', de actiegroep 'Kick Out Zwarte Piet' en de actiegroep 'Volendam Kan 
Het'. In dit schrijven wordt een klacht naar voren gebracht in verband met het (afgelaste) 
Sinterklaasonthaal in 2021 en een alternatieve uiting die daarna is ondernomen. 

Met deze brief informeren wij u daarover. U ontvangt de brief van 
evenals de brief die het college als antwoord hierop verzonden heeft. 

hierbij als bijlage, 

Het college is van mening dat deze kwestie relevant is voor het overleg dat tussen de twee Volendamse 
Sinterklaascomités en het gemeentebestuur plaatsheeft, zowel voor de inhoud als voor de context 
ervan. Het lijkt ons daarom goed, wanneer een volgende bespreking plaatsvindt over het 
Sinterklaasonthaal in dit jaar, deze materie hierbij te betrekken. 

Al decennialang is het Volendamse Sinterklaasonthaal een geweldig spektakel waaraan vele kinderen en 
hun families genoegen beleven. Het college ziet graag, net als de comités ongetwijfeld, dat deze waarde 
nog vele jaren voor de gemeenschap behouden blijft. Echter in de afgelopen jaren is te zien dat de 
figuur Piet binnen de Sinterklaastraditie voor de nodige maatschappelijke discussie zorgt. 

Het gemeentebestuur geeft de Volendamse Sinterklaascomités ter overweging te reflecteren op de rol 
die hen toekomt in de actuele maatschappelijke discussie over de figuur Piet. Tot heden spreken de 
Volendamse comité's hierover achter de schermen en met de eigen achterban. Het blijkt nu echter dat 
onjuiste of onzuivere beeldvorming kan bestaan als er niet in veel bredere kring duidelijkheid wordt 
gegeven over de visie van de comités op 'Piet' en diens rol binnen de Sinterklaasfestiviteiten. 

Kijk voor meer informatie op www.edam-volendam.nl 
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Immers, nu wordt het publieke discours rondom Sint en zijn Pieten voor een groot deel ingevuld door 
voor- en tegenstanders van Piet en van een bepaalde kleur. Daarbij raakt het Sinterklaasonthaal ook 
nog geconnoteerd met allerlei opvat1ingen die de ffädltie en bedoeling van een kinderfeest niet per sé 
representeren. Naar onze mening is het functioneel als de beide Volendamse Sinterklaascomités 
duidelijk maken wat de plannen met 'Piet' in de toekomst zijn, en tot welke aanpassingen van de 
Sinterklaastraditie de comités wel of juist niet willen besluiten. Daarmee zouden de comités het 
initiatief in handen nemen en wordt voorkomen dat de beeldvorming rondom het Volendamse 
Sinterklaasonthaal wordt bepaald door publiciteit van andere spelers. 

Wij vertrouwen erop u hiermee naar behoren te hebben geïnformeerd. Wij zien uw reactie met 
belangstelling tegemoet, en zijn graag bereid tot nader overleg met u. 

Met vriendelijke groet, 
het College van Burgemeester en Wethouders van Edam-Volendam, 

~ 

wethouder 

Afschriften 
• het bestuur van Stichting Sint Nicolaas Comite Volendam 

Bijlagen 
• brief van d.d. 4 maart 2022 
• de antwoordbrief van het college, d.d. 19 mei 2022 

I, 

Kijk voor meer informatie op www.edam-volendam.nl 
Postbus 180 1130 AD Volendam 
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Gemeente Edam-Volendam 
T.a.v. de klachtcommissie 
Stadskantoor Edam-Volendam 
Postbus 180 
1130 AD VOLENDAM 

Tevens per klachtformulier: 
https://formulieren.edam 
volendam.nl/form/klacht-indienen-tegen 
a m btel ijk-of-bestuurlijk-optreden- 
afd rukform u lier/ uw-gegevens-0 

Amsterdam, 
Onze ref. 

4 maart 2022 
D20220190/BVS/bvs 

Direct tel.nr.: 
Direct faxnr.: 

Betreft: Stichting Nederland Wordt Beter/ klacht inz. optreden burgemeester 

Geachte heer/mevrouw, 

Namens de Stichting Nederland Wordt Beter (hierna: de "Stichting"), de actiegroep Kick Out Zwarte 
Piet (hierna: "KOZP") en de actiegroep Volendam Kan Het (hierna tezamen met de Stichting en KOZP 
te noemen "cliënten"), in deze zaak domicilie kiezende op mijn kantoor aan de 

. dien ik hierbij een klacht in tegen het optreden van de burgemeester van de 
Gemeente Edam-Volendam (hierna: de "Gemeente"), rondom de aangekondigde demonstratie van 
de Stichting tijdens de Sinterklaasintocht in Volendam in november 2021. Cliënten hebben mij 
bepaaldelijk gevolmachtigd tot het indienen van deze klacht. 

Achtergrond 
De Stichting en KOZP zijn nationaal opererende platforms die zich al jarenlang inzetten voor de strijd 
tegen de racistische karikatuur van Zwarte Piet.1 Zij voeren jaarlijks actie rond de - met name lokale - 
Sinterklaasintocht(en). Hierbij proberen zij nadrukkelijk aanwezig te zijn langs de route van de intocht, 
zodat zij daar in het volle zicht en met voldoende aandacht ideële boodschap en hun 
demonstratierecht kunnen uitoefenen. Inmiddels heeft de bestuursrechter al meerdere keren 

1 Zie https://nederlandwordtbeter.nl en https://kozwartep1et.nl/. 
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geoordeeld dat burgemeesters een belangrijke faciliterende rol hebben bij demonstraties en dat deze 
niet lichtvaardig verboden of beperkt mogen worden.2 

Begin november 2021 kondigde KOZP namens cliënten aan tijdens de intocht in Volendam te willen 
demonstreren.3 Hiervan is ook een formele kennisgeving gedaan. (Bijlage 1 - Kennisgeving) Naar 
aanleiding van de kennisgeving zijn er gesprekken gestart tussen KOZP / Volendam Kan Het en 
ambtenaren van de Gemeente. Er is onder andere op 9 november 2021 met elkaar gesproken. Inzet 
van beide partijen was uitkomen op een compromis over een vorm van de intocht die een 
demonstratie tijdens de intocht overbodig zou maken. Het organiserend comité zegde toe de figuur 
van 'Piet' tijdens de intocht 2022 met dit doel aan te zullen passen. De afspraken over dit compromis 
zijn neergelegd in het 'Akkoord Volendam' dat op 10 november, een dag na de bijeenkomst, door 
Volendam Kan Het/ KOZP is verstuurd (Bijlage 2-Akkoord Volendam en emailcorrespondentie). Ook 
op 11 november is er nog een digitale Zoom-meeting geweest met de Gemeente en Volendam Kan 
Het. Tijdens deze gesprekken werd duidelijk dat het organiserend comité en de Gemeente niet zo ver 
wilden gaan om de veranderingen aan de figuur Zwarte Piet al in 2022 door te voeren. Na intern beraad 
heeft KOZP / Volendam Kan Het de Gemeente daarop op 11 november schriftelijk geïnformeerd hun 
demonstratie toch te zullen doorzetten (Bijlage 3 - Brief inz. uitkomst gesprekken). 

Op 13 november 2021 kondigde de Gemeente aan dat de intocht in Volendam dit jaar niet door zou 
gaan in verband met de aangescherpte Coronamaatregelen.4 De Gemeente heeft cliënten hier ook 
apart over geïnformeerd (Bijlage 4 - communicatie inz. annulering intocht). Hierop lieten cliënten 
weten eveneens af te zien van de demonstratie, nu zij op die manier geen effectief demonstratierecht 
zouden kunnen uitoefenen. 5 Echter, op 15 november - de dag van de eigenlijke intocht - bleek dat er 
alsnog een intocht werd gehouden in Volendam. Dit was met medeweten, goedkeuring en hulp van 
de burgemeester, zoals hierna nog zal worden toegelicht. 

Optreden van de burgemeester kort voor en na de (afgelaste) intocht 
De Gemeente was bekend met het feit dat de organiserende comités van de intocht op een alternatief 
aanstuurden. Sterker nog, de Gemeente was op eigen initiatief nauw betrokken bij deze plannen en 
bood ondersteuning aan: 
"De vier Sinterklaascomités in Edam-Volendam voeren regelmatig samen overleg. Komende week zullen zij 
samenkomen om te bedenken hoe de Sint tóch de kinderen in de gemeente Edam-Volendam kan treffen. Binnen 
de coronamaatregelen dus. De gemeente zal de comités hierbii van harte ondersteunen."6 

Uit verdere berichtgeving van de Gemeente blijkt bovendien dat de burgemeester alsnog toestemming 
heeft gegeven voor een (alternatieve) intocht. 
"Maar de Sint is er voor de kinderen. (. . .). Ik was heel blii toen de Sint mii vroeg of kleine rondrit door Volendam 
toch mogeliik was. Ik heb als burgemeester heel graag toestemming gegeven. (. . .) En, hij vergeet ook zeker Edam 
en de andere plaatsen in de gemeente niet. Heb geduld. (. . .) 

Sinterklaas en de burgemeester." 

2 Zie b.v. rechtbank Zeeland-West Brabant 3 november 2020, ECLl:NL:RBZWB:2020:5499 en rechtbank Noord-Nederland, 22 
februari 2020, ECLl:NL:RBNNE:2020:762. 

Zie b.v. https ://www. natio na leonderwij sgids. n 1/basi sonde rwi js/ n ie uws/59469-kozp-demonstreert-tijde ns-i ntocht- 
si nte rklaas-i n-maastr1cht-e n-vo le nda m. html. 
4 https://www.edam-volendam.nl/geen-sinterklaasonthaal-edam-en-volendam. 
5 https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20211114 48812709?utm source=google&utm medium=organic. 
6 https.//www.edam-volendam.nl/geen-sinterklaasonthaal-edam-en-volendam. 
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Bovenstaande duidt op een formele besluitvormingsprocedure en een formeel besluit. Cliënten 
hadden hierin als belanghebbenden moeten worden betrokken of hier op zijn minst over moeten 
worden geïnformeerd. Dat is niergebeurd. 

Kern van de klacht 
Door op het laatste moment aan cliënten te communiceren dat de intocht zou worden afgelast, terwijl 
die intocht in feite wél zou plaatsvinden, met medeweten en goedkeuring van de burgemeester, 
hebben de Gemeente en de burgemeester cliënten welbewust misleid. Door die bewust verkeerde 
informatieverstrekking hebben cliënten afgezien van hun demonstratierecht, terwijl achteraf bleek dat 
zij dit wel hadden kunnen en willen uitoefenen. Dit is in strijd met de faciliterende rol die een 
burgemeester dient te bieden bij het grondwettelijk beschermde demonstratierecht (zie de hiervoor 
aangehaalde jurisprudentie). Het is bovendien in strijd met de integere en objectieve houding die van 
een burgemeester kan worden verwacht als neutrale scheidsrechter die boven partijen staat. In de 
communicatie geeft de burgemeester blijk van grote sympathie richting het organiserend comité en is 
bereid om hieraan actieve ondersteuning te verlenen, terwijl cliënten opzettelijk in strijd met de 
waarheid wordt medegedeeld dat er geen intocht meer zal plaatsvinden zodat zij hun demonstratie 
zullen afzeggen. 

Cliënten menen dat de Gemeente, en dan met name de burgemeester, hen actief weg heeft gehouden 
van de Sinterklaasintocht waardoor cliënten hun demonstratierecht niet op effectieve wijze hebben 
kunnen uitoefenen. Cliënten hadden als belanghebbenden bovendien moeten worden geïnformeerd 
over de plannen voor de alternatieve intocht, zodat hen de mogelijkheid was gelaten alsnog gebruik 
te maken van het demonstratierecht. Indien de burgemeester met haar handelen het tegenhouden 
van de demonstratie beoogde, heeft zij cliënten een effectief rechtsmiddel onthouden. De geëigende 
weg voor de overheid om een demonstratie te voorkomen is immers een formeel besluit tot een 
verbod of beperking. Maar hiertegen staan rechtsmiddelen open die cliënten ook zouden hebben 
gebruikt, zoals de burgemeester heel goed wist. Doordat een formeel besluit tot het niet of beperkt 
toestaan van de demonstratie nu ontbrak, is de weg naar de bestuursrechter voor cliënten afgesloten. 
Nog daargelaten dat het handelen van de burgemeester dus een schending oplevert van de rechten 
van cliënten onder 10 en 11 van het EVRM, is het optreden van de burgemeester onheus, onzorgvuldig 
en onrechtmatig. 

Conclusie 
Ik verzoek u de klacht gegrond te verklaren en openbare excuses op de website van de Gemeente te 
plaatsen teneinde rechtsherstel voor cliënten te bewerkstelligen. Namens de Stichting verneem ik 
graag uw reactie op deze klacht. 

Met vriendelijke groet, 
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Betoging of demonstratie melden. 

Voornaam: 
Tussenvoegsel: 
Achternaam: 

Straatnaam: 
Huisnummer: 
Postcode: 
Woonplaats: 

Aanvullende gegevens: 
E-mail adres: · 

Bereikbaarheid tijdens de demonstratie: 

Bent u de contactpersoon tijdens de demonstratie: Ja 
Telefoonnummer: 
Wilt u nog een contactpersoon toevoegen: Ja. er zal nog een contactpersoon aangewezen 
worden. 

Doel, datum en tijd van de betoging en demonstratie 

Doel: 
Wat is het doel: 
Ons doel is dat de gemeente stopt met het subsidiëren van racisme en dat zwarte piet/grijze 
piet/ bruine piet geen onderdeel meer is van de intocht in Volendam. 
Onze demonstratie is gericht aan de racistische karikatuur zwarte piet, de gemeente Edam 
Volendam die subsidie verleent aan een evenement dat kinderen en volwassenen blootstelt 
aan racisme, hierbij betrokken sponsoren, en het aanwezige publiek dat dit alles toejuicht. 

Hoeveel deelnemers verwacht u: 
* I 00 ( maar dat kan veranderen als er meer aanmeldingen binnenkomen, iedereen heeft 
immers demonstratierecht) 

Rijden er voertuigen mee tijdens of na de betoging?: *Nog niet bekend, dit moet nog 
overlegd worden zodra er meer details bekend zijn over de intocht in Volendam. Op dit 
moment weten wij alleen dat de intocht op 14 november zal plaatsvinden. 

Worden er toespraken er voor, tijdens of na de betoging of demonstratie gehouden? : Ja 
Waar worden deze toespraken gehouden: op de locatie van de demonstratie 

Worden er gebruik gemaakt van geluidsversterkers'? : Ja 
Worden er spandoeken meegevoerd: Ja ( ook protestborden) 
Welke maatregelen treffen de organisatoren om te zorgen voor een ordelijk verloop?: 
We zetten vrijwilligers sfeerbeheer in die als zodanig herkenbaar zijn. 

Datum en Tijd: 

Datum van de betoging of demonstratie: 14 november 2021 
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Starttijd: 14.00 ( maar aangezien er online nog niet veel bekend is over de intocht, kan het 
zijn dat dit verandert. We houden een slag om de arm) 
Eindtijd: 21 :00 
Beschrijf precies de plek, de rou e, of belde waar e betoging plaats vindt: Aangezien er 
nog niks bekend is over de intocht van Volendam, de route of de tijd kunnen wij dat nog niet 
met zekerheid aangeven. 
Wij willen op een prominente A locatie vlak aan de route van de intocht demonstreren. Zodra 
er meer bekend is vanuit de intochtcomité en de gemeente, zullen wij aangeven welke locatie 
wij voor ogen hebben. Het is in ieder geval in Volendam. 
Opmerkingen of mededelingen: 
* het aantal deelnemers is een schatting op basis van de informatie die we op dit moment 
hebben. 
* Het is een statische demonstratie, er worden slechts bussen ingezet om de mensen naar de 
demonstratie locatie te vervoeren die daar gebruik van willen maken. 
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04-03-2022 14:49 Print correspondentie 

geprint door: 

Van: volendam kan het· 
Aan: 
Datum: vrijdag, 18 februari 2022 14:56 
Onderwerp: Fwd: sinterklaasintocht 14/11 
Bijlagen: AKKOORD Volendam.docx· 

--------- Forwarded message ------- 
Van: volendam kan het · 
Date: wo 10 nov. 2021 13::.!U 
Subject: Re: sinterklaasintocht 14/11 
To: Veiligheid Edam-Volendam 
Cc: 

Beste allen, 

Ook wij danken iedereen voor hun tijd en bijdrage aan het gesprek van gisteren. Grote dank gaat ook naar dhr 
heerlijke speculaas koek. 
In de bijlage treffen jullie het Akkoord Volendam aan. 

Vriendelijke groeten, 
Namens Volendam-Kan Het en Kick Out Zwarte Piet, 

'oor de 

On Wed, Nov 10, 2021 at 11 :38 AM Veiligheid Edam-Volendam <~gheid@edam-volendam.nl> wrote: 

Dag, 

Allereerst: allen hartelijk dank voor de deelname aan ons gesprek gisteren en de bijdragen die jullie daarbij geleverd hebben. 

Zoals gisteren afgesproken vinden jullie hierbij (in de cc) de mailadressen van de deelnemers van gisteren. Het KOZP-document 
dat gisteren aangekondigd/besproken is kan daarnaartoe worden gemaild. 

Met vriendelijke groet, 

Coördinator Integrale Veiligheid 

EDAM 
VOLENDAM 

W van der Knoopdreef 1, 1132 KN Volendam 

Postbus 180, 1130 AD Volendam 

T: (0299) 398 398 

www.edam-volendam.nl 

https://crm.basenet.nl/servlets/objects/rela.archivedemail/print 1/2 
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AKKOORD 
Sinterklaas Intocht Volendam 2022 

De Sint Nicolaas comité Volendam, sponsoren van de intocht, Kick Out Zwarte Piet (KOZP) 
en het gemeentebestuur van Volendam hebben een akkoord bereikt over Zwarte Piet. 

De Sint Nicolaas comité , Kick Out Zwarte Piet en het gemeentebestuur willen samen het 
gesprek aangaan over de invulling van de jaarlijkse Sinterklaasintocht. De inspanningen 
hiervoor beginnen met onmiddellijke ingang in 2022. Burgemeester vervult 
hierbij een voortrekkersrol. De partijen committeren zich om vóór de intocht van Sinterklaas 
in Volendam van 2022 de verschijning van (Zwarte) Piet aan te passen, zodat burgers van 
Volendam zich in het Sinterklaasfeest blijven herkennen, maar zonder dat Zwarte Piet nog 
kan worden gezien als een racistisch stereotype. De dialoog kan worden aangegaan omdat 
de partijen (Sint Nicolaas comité, sponsoren, KOZP en het gemeentebestuur) het over de 
volgende zaken eens zijn: 

• Het Sinterklaasfeest is een prachtig, traditierijk feest voor de meeste (oud)Volendammers, 
volwassenen en kinderen, in Volendam. Dit moet tot in lengte van dagen zo blijven; 

• Voor de betrokken partijen staat voorop dat Zwarte Piet met de tijd meegaat en zich de 
laatste decennia o.a. heeft ontwikkeld tot een kindervriend voor velen; hij is allang niet meer 
de boeman met de roe en de zak waarin stoute kinderen mee naar Spanje moeten. Ook 
Sinterklaas heeft ooit die strenge rol gehad, in zijn geval is die strengheid al langer geleden 
verdwenen. Het feest beweegt dus altijd mee met nieuwe maatschappelijk inzichten. Tegelijk 
zitten er in de traditie van Zwarte Piet onmiskenbare aspecten van racisme en discriminatie, 
die pijnlijk zijn voor zwarte mensen, met name zwarte kinderen. Van die discriminerende 
uitstraling nemen partijen sterk afstand. Discriminatie past niet in de Volendamse aanpak; 

• In heel Nederland worden hiervoor allerlei oplossingen gezocht. Partijen willen een open 
proces ingaan waarin ruimte is voor ieders inbreng, argumenten en emoties; 

• Partijen erkennen dat veel Volendammers geen behoefte hebben aan een aanpassing van 
Zwarte Piet. Dit mag echter een proces om tot verandering te komen in 2022 niet in de weg 
staan; 

• Geweld, bedreiging, discriminatie of een andere verstoringen van de openbare orde 
hebben geen plaats op een feest dat zo belangrijk is voor met name kinderen. Partijen hopen 
de sterk groeiende agressie rond Zwarte Piet een halt toe te roepen. Om het proces naar 
veranderingen mogelijk te maken, hebben de partijen het volgende afgesproken: 

• Met dit akkoord geeft KOZP de Sint Nicolaas comité de ruimte om tot verandering te 
komen voor de intocht van 2022. Als de Sint Nicolaas comité deze ruimte gebruikt op de 
hierboven beschreven wijze ziet KOZP daarom in 2021 af van een demonstratie tijdens de 
intocht; 
• Dit doet KOZP omdat de partijen afgesproken hebben om in 2022 een feest te realiseren 
dat voor Volendammers herkenbaar blijft, maar is ontdaan van racistische kenmerken; 

• Voor partijen is dit geen vrijblijvend akkoord, ze willen er samen uitkomen, met name ook 
met de scholen en mensen die in Volendam zeer betrokken zijn bij de jaarlijkse viering. Het 
proces ziet er in de praktijk als volgt uit: Informeren en gesprek: 

• De partijen organiseren in 2022 bewonersavonden en gesprekken om te informeren en om 
in gesprek te gaan met Volendamse burgers. Hierbij horen zeker ook gesprekken tussen 
vrijwilligers van Sint Nicolaas Comité en KOZP ; 
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• De partijen organiseren in 2022 (besloten) gesprekken met sleutelfiguren, scholen en 
winkeliers(verenigingen). De organisatie: Partijen nemen gezamenlijk het voortouw met 
betrekking tot het beschreven proces. Stichting Nederland Wordt Beter, maar ook andere 
partijen zoals het Amsterdamse Intocht Comité en het Utrechtse Pieten Pact, bezitten kennis 
en ervaring die in overleg ingezet kan worden. 
De rol van burgemeester L.J. Sievers : De gemeente heeft een faciliterende en betrokken rol. 
De eerste aanzet is dit akkoord. De gemeente zal erop toezien dat afspraken worden 
nageleefd en zo nodig zal burgemeester Sievers zich persoonlijk inzetten om het proces vlot 
te trekken. Media: (Voorbereidende) gesprekken vinden zoveel mogelijk besloten plaats, 
zonder media. Bij openbare bijeenkomsten zijn media en geïnteresseerden partijen welkom. 
Tenzij een deelnemende partij bezwaren heeft. Dit akkoord wordt door partijen ondertekend 
vóór 12 november 2021. 

NB: Opmerking over het wel of niet demonstreren Demonstreren is een grondrecht en dat 
mag nooit tijdelijk afgeschaft worden. Als wij afzien van demonstreren betekent dat niet dat 
andere partijen/individuen niet mogen protesteren. Dat betekent dat een protest door 
anderen gefaciliteerd dient te worden als men zich aanmeldt, ook na bekendmaking van een 
akkoord. Wij hopen uiteraard dat anderen de Sint Nicolaas comité ook de ruimte geven om 
het doel te realiseren, door het gepresenteerde akkoord en door het afgelasten van het 
protest. Wij zullen ons te allen tijde houden aan het commitment, zoals we dat ook 
verwachten van de Sint Nicolaas comité en de burgemeester. 
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Beste Burgemeester L. Sievers, 

Naar aanleiding van ons gesprek van heden morgen hebben wij intern overleg gevoerd. Wij 
willen aan u en alle betrokkenen het volgende terugkoppelen. 

Allereerst willen wij vooropstellen dat wij uw inzet om het proces tot een goed einde te 
bewegen heel erg waarderen. Het is ons niet ontgaan dat u moeite doet om de verschillende 
partijen er samen uit te laten komen. Wij zijn ook aangenaam verrast over de positieve 
ontvangst van de Volendamse gemeenschap op het plan om een nieuwe koers te gaan 
varen met betrekking tot de intocht van Sinterklaas. Dat wij hierover verrast zijn heeft niet 
met een vooroordeel over Volendam te maken, maar meer met het feit dat wij de impressie 
van het comité kregen dat men nog niet klaar was voor verandering en dat wij hier niet veel 
van moesten verwachten. Uit ervaringen elders in het land weten wij dat je vaker kan 
rekenen op de vrijwilligers dan op het comité zelf, als het erop aankomt. 

Het plan dat het comité tijdens onze eerste gesprek op dinsdag 9 november 2021 
presenteerde maakte veel bij ons los, in positieve zin. Wij snappen dan ook het 
enthousiasme van de vrijwilligers van het comité als reactie op het voorgestelde plan. 

Op 9 november 2021 kwamen wij binnen met een harde eis: in 2021 geen zwarte pieten 
meer in Volendam. Gaandeweg het gesprek en na het presenteren van dit plan besloten wij 
ter plekke om van die harde eis af te wijken en Volendam de kans te geven om binnen één 
jaar dit plan te realiseren. Wij hebben onze medewerking toegezegd om met het comité en 
de gemeente Volendam samen te werken om dit proces te laten slagen. Wij wilden van onze 
harde eis afstappen ook al wisten wij hoe zwaar, en terecht ook, het zou vallen bij ons team 
en onze achterban. Immers welke ouder kan zijn kind in de ogen kijken en zeggen: schat, je 
moet nog even wachten op een inclusief sinterklaasfeest, ze hebben er moeite mee. 
Desondanks wilden wij deze verantwoordelijkheid dragen om het proces een kans te geven. 

Het comité stapte het gesprek in met een plan. Een puik plan, noemde Jerry het tijdens het 
gesprek. Echter blijkt dat naast presenteren van dit plan er vanuit het comité kant geen 
beweging meer is om ons tegemoet te komen. Men wil zich niet committeren om binnen één 
jaar een inclusief feest voor alle kinderen te realiseren. 

Keer op keer is er beroep op ons gedaan om het proces een kans te geven. Hierop hebben 
wij gevraagd hoe lang jullie nodig denken te hebben om het plan te realiseren. Hierop wordt 
aangegeven dat er geen einddatum gegeven kan worden. Het kan snel gaan, het kan 2022 
zijn maar ook 2023 of 2024. Voor mensen die dagelijks met racisme geconfronteerd worden, 
is dit een onmenselijk antwoord. Als je eenmaal door hebt dat je medemens gediscrimineerd 
wordt en je hebt zo'n prachtig plan op tafel liggen, kun je de oplossing niet uitstellen. Het kan 
toch niet zo zijn dat wij een medicijn hebben tegen Covid, maar dit niet gebruiken, want er 
zijn mensen die niet geloven dat het bestaat of er moeite mee hebben? 

Op verzoek van een aantal inwoners zijn wij 2,5 jaar geleden al in Volendam geweest. Wij 
hebben toen een gesprek gevoerd met een lid van Groenlinks. Destijds hebben wij al een 
handreiking gedaan en aangegeven dat wij heel graag luistergesprekken wilden opzetten. 
Hier had de gemeente Volendam helaas geen oren naar. Volendam doet het namelijk op hun 
eigen manier. Na 10 jaar zwarte Piet is racisme campagne en de handreiking van bijna 3 jaar 
geleden is het voor ons onbegrijpelijk dat Volendam nog steeds niet in staat blijkt te zijn om 
zwarte Piet binnen één extra jaar uit te bannen en de kinderen en volwassenen in Volendam 
een inclusief feest te bieden. 

Wij hebben ons meebewogen tijdens de gesprekken, wij zijn van de initiële harde eis van 
'2021 geen zwarte pieten' afgeweken en hebben toegezegd samen te werken aan 
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verandering. Wij hoopten zeer dat wij vanochtend, tijdens het gesprek, een reden kregen om 
de demonstratie te annuleren: demonstreren is het allerlaatste middel dat wij in willen zetten. 
Wij hoopten een constructief gesprek bij te wonen met verschillende partijen over Zwarte pijn 
maar het hele gesprek ging over hoe het is voor de Volendammer om zwarte Piet te moeten 
verliezen: het imago van Volendam in de media, heb meer begrip voor de Volendammer, het 
comité doet echt haar best, het is moeilijk voor ons etc. Geen één keer ging het gesprek over 
de gemeenschappen die last hebben van zwarte Piet-racisme en wat het doet met mensen 
die discriminatie ervaren te vragen om nog langer te lijden. 

Wij hebben naar allen aan tafel geluisterd. Wij zien dat mensen veel moeite hebben met dit 
dossier. Wij hebben gezien dat u partijen er probeert uit te laten komen en wij zien kansen. 
Helaas kansen die naar onze mening niet benut worden, omdat er geen einddatum, laat 
staan streefdatum is om zwarte Piet uit te bannen. Er is ons meermaals gevraagd om 
coulant en geduldig te zijn. Maar hoeveel kan er van ons gevraagd worden als wij de enigen 
in dit gesprek zijn geweest die hebben ingeleverd en Volendam tegemoet zijn gekomen in 
het proces naar verandering. 

Wij zitten bij verschillende gemeenten aan tafel. Wij kunnen ons niet permitteren dat 
gemeenten en intocht comités het idee gaan opvatten dat het oké is om zelf te bepalen 
wanneer je Piet ontdoet van het racisme waar vele generaties onder hebben geleden. Onze 
harde eis is altijd per direct afschaffen van zwarte Piet geweest. Alleen wanneer gemeenten 
al het proces hebben gestart en toezeggen om te veranderen binnen één jaar tijd, helpen en 
steunen wij hen bij de ingezette koers zodat de volgende intocht een inclusieve intocht kan 
zijn. Er is altijd ruimte om te groeien, om verandering door te voeren, echter hebben wij meer 
nodig om afstand te nemen van ons fundamentele recht om te demonstreren. 

Wij kunnen niet ons doel uit het oog verliezen. Ons doel is er altijd geweest en zal zijn een 
beter Nederland waar racisme geen kans maakt of op zijn minste niet getolereerd wordt. Een 
Nederland waar Artikel 1 van de grondwet wordt nageleefd. Een Nederland waar 
gelijkwaardigheid voor iedereen geldt. Een Nederland waar wij als maatschappij gezamenlijk 
aangeven dat er geen ruimte is voor racisme en discriminatie. Dat begint met het ontdoen 
van het landelijk symbool van racisme: zwarte Piet. 

Wij vertegenwoordigen met KOZP een grote groep mensen die helemaal klaar zijn met 
racistische intochten. Zij hebben hun vertrouwen aan ons gegeven om hen te 
vertegenwoordigen in gesprekken met de gemeenten. Wij zijn hen verantwoording 
verschuldigd dat wij bij elke stap die wij maken hun belangen voorop hebben staan en die 
van de gezamenlijke toekomst. Ook als dat betekent dat wij met een knoop in onze maag 
moeten gaan demonstreren omdat de gemeente waar zij wonen hen langer wil blootstellen 
aan racisme. 

Uit bovenstaande kunt u opmerken dat wij het betreuren dat Volendam geen toezegging kan 
geven om vanaf 2022 een inclusieve intocht te waarborgen. Helaas kunnen wij de door ons 
aangekondigde demonstratie daarom niet afzeggen. 

Met vriendelijke groet, 

Namens Volendam Kan Het en Kick Out Zwarte Piet, 
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04--03-2022 14 :50 Print correspondentie 

geprint door: 

Van: 
Aan: 
Datum: vrijdag, 4 maart 2022 14:50 
Onderwerp: [DRAFT] Fwd: geen onthaal Sint in Volendam [D20220190_131315669) 

--------- Forwarded messaae -------- 
Van: 
Date: za 13 nov. 2021 01 :52 
Subject: geen onthaal Sint in Volendam 
To: volendam kan het <volendamkanhet@gmail.com> 

Dag 

Vandaag is overleg gevoerd tussen de gemeente en het Volendammer Sinterklaas comité. Aanleiding was de persconferentie van 
Rutte en De Jonge eerder vandaag. 

Besproken is of het haalbaar is de nieuwe Corona-maatregelen onder te brengen in de organisatie van de intocht. Het comité 
meent dat dat niet gaat lukken. De Corona-maatregelen zijn nu bijna even streng als in 2020. Toen is vanwege de 
organisatorische complicaties besloten de intocht af te gelasten. Het comité is nu op dezelfde conclusie uitgekomen. 

Het Sinterklaascomite Edam deelt dit en heeft ook tot afgelasting besloten. Ook omdat een extra toeloop van publiek als gevolg 
van de afgelasting in Volendam qua ruimte niet opgevangen kan worden. 

Dit betekent dat er komende zondag geen Sinterklaasonthaal in Volendam of in Edam zal zijn. 

Met vriendelijke groet, 

https://crm.basenet.nl/servlets/objects/email.email/print 1/1 
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Geen Sinterklaasonthaal in Edam en Volendam 

Vrijdagavond gaven minister-president Rutte en minister De Jonge een persconferentie. 
Vanwege de coronapandemie zijn er opnieuw maatregelen ingesteld om verspreiding van 
het virus tegen te gaan. De maatregelen die het kabinet vrijdag bekendmaakte, zorgen voor 
beperkingen bij evenementen. Dat heeft gevolgen voor het Sinterklaasonthaal in zowel 
Edam als Volendam. 

Moeilijke maatregelen 
De wettelijke corona-maatregelen zorgden er in 2020 ook al voor dat het Sinterklaasonthaal 
in de gemeente Edam-Volendam onmogelijk was. De vrijdag afgekondigde maatregelen zijn 
bijna even streng als die van verleden jaar en stellen de Sinterklaascomités in Edam en in 
Volendam voor bijna exact dezelfde problemen die in 2020 onoplosbaar waren. Dat 
evenementen maar tot 18:00 uur mogen duren, en vooral de verplichte onderlinge afstand 
van 1,5 meter, zorgt voor problemen. 

Volendam 
Het onthaal van Sinterklaas is in Volendam een gekoesterde traditie. Het is anders dan een 
'normale' intocht van de Sint. Met een spectaculaire vuurwerkshow, in de avond. En 
kinderen komen niet alleen. Het is een feest voor de hele familie inclusief opa's en oma's. 
Met live muziek, alles erop en eraan. 

Het Volendamse Sinterklaascomité kan het onthaal van Sint niet organiseren met de nieuwe 
corona-regels. Een onthaal vóór 18.00 uur mist het traditionele karakter en de 
vuurwerkshow komt niet uit de verf. Er wordt ook veel belangstelling van buiten het dorp 
verwacht: normaal gesproken staan er met gemak 10.000 mensen aan de haven als Sint 
komt. Het is ondoenlijk zulke drukte nu goed te regelen. Daarom heeft het comité besloten 
het onthaal van Sint af te gelasten. 

Edam 
Ook het Sinterklaasonthaal in Edam is een traditie die al generaties lang de kinderharten 
verwarmt. Maar de ruimtelijke mogelijkheden in het centrum en langs de vaarroute in Edam 
zijn beperkt. Ook het Edamse comité krijgt de verplichte 1,5 meter afstand niet 
georganiseerd. 

Bovendien zorgt het afgelasten van het Volendamse onthaal ervoor dat de belangstelling 
voor Edam nóg groter zal worden. De kans is groot dat mensen die het Sinterklaasonthaal in 
Volendam missen, dan naar Edam zullen gaan. En dat maakt het ook voor het Edammer 
comité onmogelijk om een intocht volgens de nieuwe coronamaatregelen te organiseren. 
Ook het Edamse comité heeft besloten het onthaal van Sinterklaas dit jaar géén doorgang te 
laten hebben. 

Oosthuizen en Middelie 
In de gemeente Edam-Volendam bezoekt de Sint normaal gesproken vier plaatsen als hij in 
ons land aankomt. Naast Volendam en Edam, bezoekt de Goedheiligman ook de kinderen in 
Oosthuizen en Middelie. Er is nog geen overleg geweest met de comités in Oosthuizen en 
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Middelie. Hun reactie op de coronamaatregelen die het kabinet vrijdag uitsprak is nog niet 
bekend. 

Wat nu? 
De vier Sinterklaascomités in Edam-Volendam voeren regelmatig samen overleg. Komende 
week zullen zij samenkomen om te bedenken hoe de Sint tóch de kinderen in de gemeente 
Edam-Volendam kan treffen. Binnen de coronamaatregelen dus. De gemeente zal de 
comités hierbij van harte ondersteunen. 

Noot voor de redactie: 

Dit persbericht beschrijft besluiten van de Edamse en Volendamse Sinterklaascomités. Het 
bericht is samengesteld in overleg met vertegenwoordigers van deze comités en is door hen 
akkoord bevonden. De comités bestaan uit vrijwilligers die niet per sé tijd hebben om 
persvragen te beantwoorden. Zij zullen dan ook niet antwoorden op journalistieke vragen. 
De afdeling communicatie van de gemeente Edam-Volendam ondersteunt daarom. Eventuele 
vragen kunnen daar gesteld worden. 

Met vriendelijke groet, 

Communicatieadviseur 
Gemeente Edam-Volendam 
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Geachte mevrouw 

Bij deze antwoorden wij op uw brief van 4 maart 2022. Daarin geeft u als gevolmachtigde namens de 
'Stichting Nederland Wordt Beter', de actiegroep 'Kick Out Zwarte Piet' en de actiegroep 'Volendam Kan 
Het' aan, dat u zich niet kunt verenigen met het optreden van de burgemeester rondom het 
Sinterklaasonthaal in 2021. 

Procedure 
Uw brief van 4 maart jl. is behandeld conform onze klachtprocedure. Omdat uw klacht het optreden 
van een bestuurder (de burgemeester) betreft, is zij niet betrokken geweest bij het formuleren van deze 
antwoordbrief. Ondergetekende heeft als loco-burgemeester, in overleg met de andere leden van het 
college, daarbij het initiatief gehad. 

Uw klacht 
In uw brief geeft u aan dat de kern van uw klacht eruit bestaat dat uw cliënten te horen hebben 
gekregen dat het Sinterklaasonthaal in de Volendamse haven op 14 november niet zou plaatsvinden, 
terwijl volgens u duidelijk zou zijn dat er op 15 november wél een andere intocht zou zijn. Omdat de 
burgemeester bij de manifestatie op 15 november 'actieve ondersteuning' bood, meent u dat uw 
cliënten zijn misleid en dat hen het demonstratierecht is ontzegd. 

Wij menen dat dat niet het geval is. De burgemeester heeft een verbindende rol naar partijen in de 
samenleving. Dat kan de nodige complexiteit met zich meebrengen, en dat maakt dat het optreden van 
de burgemeester nooit éénzijdig te zien is. In de voorbereidingen op het Volendamse Sinterklaasonthaal 
in 2021 heeft de burgemeester dan ook een dialoog tussen de Volendamse Sinterklaascomités en uw 
cliënten gefaciliteerd, vanuit haar verbindende functie. Daarbij heeft zij in deze gesprekken zo'n balans 
proberen aan te brengen, dat ieders mening tot uiting kon komen en over-en-weer gehoord werd. 

Kijk voor meer informatie op www.edam-volendam.nl 
Postbus 180 1130 AD Volendam 
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Recht op demonstreren en verantwoord verloop van manifestaties 
Voor het gemeentebestuur is het een paal boven water dat het recht om te demonstreren binnen onze 
democratie een onvervreemdbaar grondrecht is. Dit wordt gegarandeerd door de Wet openbare 
manifestaties en ook door verdragsrecht. Het gemeentebestuur van Edam-Volendam heeft nimmer 
stappen ondernomen om het recht op manifestatie te beperken, ofwel om één groep te voordelen 
boven een andere bij de uitoefening van dit recht. 

In het kader van de Wet openbare manifestaties kan de burgemeester voorwaarden stellen aan een 
manifestatie, om de openbare orde en veiligheid te beschermen en wanordelijkheden te voorkomen. 
Zou het Sinterklaasonthaal in 2021 wel zijn doorgegaan, en hadden uw cliënten willen demonsteren, 
dan zouden voorwaarden omtrent een ordelijk verloop van de demonstratie zijn gecommuniceerd. 

De Wet openbare manifestaties maakt duidelijk dat bij het recht op demonstreren, ook de verplichting 
hoort dat zorg en verantwoordelijkheid wordt genomen. Natuurlijk is daarbij een taak voor de 
burgemeester. Maar ook van de organisator wordt iets verwacht; een tijdige kennisgeving en een 
inspanning om een goed verloop te bevorderen en wanordelijkheden te voorkomen. Mochten uw 
cliënten nieuwe plannen hebben voor een demonstratie in onze gemeente, dan zal het 
gemeentebestuur zich daarvoor op basis van de wettelijke kaders zondermeer inspannen. Een herhaling 
van de onprettigheden die de (onaangekondigde!) demonstratie op 4 december 2021 opleverde, dient 
wat ons betreft te worden voorkomen. 

Rollen 
Naar aanleiding van de kennisgeving van betoging door uw cliënten is, zoals u ook schrijft, overleg 
gevoerd. Op 9 november in een fysieke bijeenkomst en daarna op 11 november in een digitale 
vergadering. In uw brief van 4 maart omschrijft u deze besprekingen echter onvoldoende zorgvuldig als 
u schrijft dat deze zijn gevoerd tussen "KOZP/Volendam Kan Het en ambtenaren van de Gemeente". Dat 
is onjuist. 

De besprekingen op 9 en 11 november zijn in eerste instantie gevoerd tussen uw cliënten en 
vertegenwoordigers van de twee Volendamse Sinterklaascomités. De burgemeester is aanwezig 
geweest om het gesprek te faciliteren en trad op als voorzitter/gespreksleider. Twee ambtenaren waren 
als ondersteuning aanwezig. 

In de besprekingen is ook nadrukkelijk geduid welke rol en verantwoordelijkheid er is voor de gemeente 
en de burgemeester. Het Sinterklaasonthaal in de Volendamse haven wordt als evenement 
georganiseerd op basis van een organisatorische en financiële inzet van de twee Volendamse comités. 
De burgemeester verleent hiervoor een evenementenvergunning waarbij de aanvraag getoetst wordt 
op aspecten van openbare orde en veiligheid, publieke gezondheid en verkeersveiligheid. 

Voor het overige heeft de gemeente Edam-Volendam géén rol bij het evenement. De gemeente 
verleent géén subsidie, staat niet garant voor kosten of risico's, en levert géén aandeel in de 
organisatie. Het evenement wordt bekostigd door de comités en zij hebben zeggenschap over de 
organisatie ervan. De gemeente heeft een (procedurele) rol bij de vergunningverlening, maar géén 
enkele inhoudelijke rol binnen het evenement en de organisatie daarvan. 

Kijk voor meer informatie op www.edam-volendam.nl 
Postbus 180 1130 AD Volendam 
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Aanpassing van de figuur 'Piet' 
De besprekingen op 9 en 11 november zijn, zo blijkt ook uit de stukken bij uw brief, over het algemeen 
in een prettige sfeer gevoerd. In de bespreking is aan de orde geweest dat ook de Volendamse comités 
herkennen dat de Sinterklaastraditie met name in de laatste jaren onderwerp is geworden van 
maatschappelijke discussie en daardoor meer dynamisch is geworden. De figuur 'Zwarte Piet', zo 
erkenden de Volendamse comités ook, is daarbij een belangrijke katalysator. 

De comités hebben in de besprekingen met KOZP/Volendam Kan Het op 9 en 11 november 2021 
ondubbelzinnig aangegeven dat zij racisme en discriminatie verwerpen. Het Sinterklaasfeest is al eerder 
aangepast om tegemoet te komen aan maatschappelijke veranderingen, zo ook in Volendam. De 
comités hebben met uw cliënten hun voornemen besproken 'Piet' te transformeren naar een 
feestfiguur en bovendien de intocht uit te breiden met nog andere helpers van Sinterklaas. Daarmee 
zou de rol van 'Zwarte Piet' vervagen. In een reactie aan de burgemeester noemden uw cliënten dit 
plan, dat zij tijdens het overleg rechtstreeks van de comités hebben vernomen, een "puik plan". 

Echter, de comités denken niet dat zij in staat zijn bij de aanpassing van de figuur 'Piet' het tempo te 
hanteren dat uw cliënten wensen. De Volendamse Sinterklaastraditie wordt binnen de gemeenschap 
breed gedragen, en de comités kunnen bij hun plannen hun vrijwilligers en achterban niet voorbijlopen. 
Te meer daar de comités geen aanspraak maken op subsidie en voor hun begroting geheel afhankelijk 
zijn van bijdragen uit de lokale gemeenschap. Hoewel een Sinterklaasonthaal zonder 'Zwarte Piet' in 
2022 nog te vroeg is, hebben de comités wel duidelijk gemaakt dat hun plannen duurzaam zijn en dat 
alle veranderingen en transformaties die daaruit volgen en nog zullen volgen, onomkeerbaar zijn. 

Context en verloop 
Voor het Sinterklaasonthaal in november 2021 leek alles in kannen en kruiken te zijn. Er lag een plan 
van de twee Volendamse Sinterklaascomités en de gemeente had een evenementenvergunning 
verstrekt. Echter met een voorbehoud: één en ander moest binnen de op dat moment wettelijk 
verplichte coronamaatregelen plaatsvinden. Op vrijdag 12 november 2021 gaven minister-president 
Rutte en minister De Jonge een persconferentie waarin zij aangaven welke preventiemaatregelen ten 
tijde van het evenement zouden gelden. De aangekondigde versoepelingen boden helaas te weinig 
ruimte om het evenement zoals gepland doorgang te laten hebben. 

In 2020 hebben alle Sinterklaascomités binnen onze gemeente besloten af te zien van een 'normale' 
Sinterklaasintocht omdat deze binnen de wettelijk verplichte maatregelen amper realiseerbaar was. 
Ook in 2021 zijn de Volendamse comités tot de conclusie gekomen dat er geen realistisch perspectief 
was om de op grond van de 'Tijdelijke regeling maatregelen COVID-19' geldende verplichtingen onder 
te brengen in het draaiboek voor het evenement. De verplichte eindtijd van uiterlijk 18:00 uur en het 
verplicht aanhouden van de veiligeafstandsnorm bleken een ondoenlijke opgave. 

Omdat de maatregelen in de 'Tijdelijke regeling maatregelen COVID-19' wettelijke verplichtingen 
betroffen, betekende het feit dat inpassing daarvan in het draaiboek onmogelijk was ook dat er geen 
sluitende en geldige evenementenvergunning kon zijn. Voor een lokale overheid bestond immers geen 
ruimte om een evenementenvergunning te verlenen in afwijking van de 'Tijdelijke regeling maatregelen 
COVID-19'. 

Kijk voor meer informatie op www.edam-volendam.nl 
Postbus 180 1130 AD Volendam 
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Het niet kunnen voldoen aan wettelijke verplichte maatregelen t.a.v. coronapreventie is reden geweest 
het Sinterklaasonthaal niet door te laten gaan. Dit besluit is door de organisatie genomen, niet door de 
gemeente Eaam-Volendam. De door uw cliënten aangekondigde demonstratie neeft bij dit besluit géén 
rol gespeeld. 

De rondrit op 15 november 
De bekendmaking, dat het grootschalige Sinterklaasonthaal in de Volendamse haven op 14 november 
géén doorgang zou hebben, heeft de leden van de comités behoorlijk wat reacties opgeleverd. 
Natuurlijk is er begrip en steun uitgesproken, maar er waren ook reacties waarbij teleurstelling de 
boventoon had. In enkele gevallen zijn comitéleden op een zeer onprettige of zelfs dreigende toon 
aangesproken. Vanuit de aan de comités verbonden vrijwilligersgroepen kwam de vraag of het mogelijk 
was eerder dan normaal met Sint en Piet rond te rijden. 

In eerdere jaren is het in Volendam zo geweest dat, na het Sinterklaasonthaal in de haven, de Sint en 
zijn helpers zich op verschillende momenten publiek zichtbaar hebben gemaakt, voorafgaand aan de 
Sinterklaasviering. Dan gebeurt het vaker dat de jeugd op straat een Piet op een brommer voorbij ziet 
rijden. Sinterklaas is in verleden jaren meerdere keren in een rode dubbeldekkerbus door Volendam 
gereden, zwaaiend naar het publiek. Bij voorkeur op drukke plaatsen. Het houdt de spanning er 
behoorlijk in. Om iets van de teleurstelling over de afgelasting op 14 november weg te nemen, zijn Sint 
en enkele helpers in 2021 op 15 november direct begonnen met dergelijke rondritten. De burgemeester 
is in haar ceremoniële rol gevraagd de Sint welkom te heten. 

Deze rondritten trekken altijd al veel aandacht en dat is in 2021 niet anders geweest. Het afgelasten van 
de reguliere intocht op 14 november heeft ook aan de aandacht bijgedragen. Dergelijke rondritten zijn 
echter geen nieuw initiatief. De comités hebben hier niet toe besloten om een alternatief voor de 
intocht op 14 november te scheppen. 

De gemeente Edam-Volendam hanteert geen vergunningplicht voor dergelijke rondritten. Het enkel 
dragen van een kostuum is niet als 'evenement' aan te merken, en de rondrijdende Sint en zijn helpers 
gedragen zich als verkeersdeelnemers. Overigens hebben de rondritten zich niet tot 15 november 
beperkt, Sint en zijn helpers zijn op meerdere momenten rondgegaan in Volendam. De gemeente heeft 
de aankomst in de haven van Thierry Baudet, verkleed als Sint, op 15 november 2021 ook niet kunnen 
sturen aangezien dit geen risico's voor de openbare orde en veiligheid opleverde. Hierbij is evenmin 
"actieve ondersteuning" van het gemeentebestuur geweest. 

Onze afweging 
Het gemeentebestuur komt niet tegemoet aan uw verzoek openbare excuses op de website van de 
gemeente te plaatsen. Van een bewuste misleiding van uw cliënten is naar ons oordeel geen sprake 
geweest. Het niet kunnen voldoen aan de wettelijk verplichte maatregelen terzake coronapreventie 
was een dwingende reden het Sinterklaasonthaal op 14 november te annuleren. De aangekondigde 
demonstratie van uw cliënten heeft niet tot dit besluit geleid. 

De rondrit van Sint en zijn helpers op 15 november staat qua omvang niet in verhouding tot de reguliere 
intocht van Sinterklaas, deze was véél kleinschaliger dan een bootintocht met muzikale omlijsting en 
een vuurwerkshow. De beslissing van de comités de rondritten direct op 15 november aan te vangen is 
niet genomen gelijk met het besluit het onthaal in de haven op 14 november af te gelasten, maar 
daarop volgend. 
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Bovendien was deze rondrit niet vergunningplichtig en ontbrak het de burgemeester aan instrumenten 
om deze, zo zij dit al gewenst had, te verhinderen. 

Van 'actieve ondersteuning' bij de rondrit (zoals u in uw brief veronderstelt) is evenmin sprake geweest; 
onze ambtenaren hebben persvragen i.v.m. de afgelasting van het onthaal in de haven (op 14 
november) afgevangen om de leden van de Sinterklaascomités te ontlasten, gezien de scherpe reacties 
die zij vanwege het afgelasten van het reguliere Sinterklaasonthaal ook in hun privésfeer ontvingen. 

Inderdaad heeft de burgemeester haar medewerking verleend aan een publicitaire uiting bij het 
aankondigingen van de rondrit van Sint en zijn Pieten. Dat heeft de burgemeester met goede 
bedoelingen gedaan, en in haar ceremoniële rol. Het is bij de ontvangt van Sinterklaas in vrijwel iedere 
Nederlandse gemeente usance en traditie dat een burgemeester daarbij een rol speelt en de 
Goedheiligman in één of andere vorm verwelkomt. Hoewel wij oog hebben voor de maatschappelijke 
discussie rondom 'Piet', nadrukkelijk met inbegrip van de standpunten van uw cliënten, zijn wij van 
mening dat het moeilijk denkbaar is dat een burgemeester weigert Sinterklaas welkom te heten. 

De burgemeester heeft zich oprecht en vanuit haar rol als burgermoeder ingezet om een dialoog tussen 
uw cliënten en de Volendamse comités te bevorderen. Om die reden heeft zij met ambtelijke 
ondersteuning het overleg, dat anders misschien lastiger tot stand zou zijn gekomen, tussen de partijen 
o.a. op 9 en 11 november gefaciliteerd. Het is goed te constateren dat het begrip tussen de partijen 
daardoor is gegroeid, hoewel een vergelijk tussen de partijen helaas niet is gevonden. 

De communicatie vanuit de burgemeester en haar ambtelijke ondersteuning aan uw cliënten is steeds 
conform de feiten geweest, naar onze overtuiging is er geen aanwijzing vindbaar dat uw cliënten hierbij 
bewust zijn misleid om hen het recht op betoging te ontfutselen. 

Openheid 
Het College van Edam-Volendam hecht eraan dat zij open kan zijn over de rol van de gemeente c.q. het 
gemeentebestuur, en dat daarover geen onnodige onduidelijkheid kan bestaan. Wij zijn daarom 
voornemens uw brief van 4 maart 2022 alsmede deze antwoordbrief publiek te maken. Wij vernemen 
graag zo spoedig mogelijk als u daar bezwaar tegen hebt. Wilt u dat laten weten? 

Uw brief van 4 maart 2022 en deze antwoordbrief worden gedeeld met de twee Volendamse 
Sinterklaascomités. Bij komende besprekingen met deze comités zullen wij het onderwerp van 'Piet' 
betrekken, maar hierbij wijzen wij op de beperkte rol die de gemeente heeft. In het kader van een 
evenementenvergunning wordt een aanvraag getoetst op aspecten van openbare orde en veiligheid, 
publieke gezondheid en verkeersbelangen. 
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Vragen 
Als u vragen hebt of meer informatie wilt, vernemen wij graag. Bij voorkeur via een mail aan ons 
secretariaat (e-mailadres bestuurssecretariaat@edam-volendam.nl). Wilt u bij eventuele 
correspondentie het zaaknummer Z22107156 vermelden? 

Met vriendelijke groet, 
het College van Burgemeester en Wethouders van Edam-Volendam 

~ 

wethouder 

Afschriften aan: 
• het bestuur van Stichting tot Behoud Sint Nicolaastraditie in Volendam 
• het bestuur van Stichting Sint Nicolaas Comite Volendam 
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